Англійська мова 
25.04.22
Тема : « Молодь України . Розвиток граматичних навичок . Gerund and infinitive “

Good -afternoon! How are you? Hope everything is going well. 
Read the information attentively!


Що таке герундій?

Герундій – це одна з форм дієслова, яка утворюється за допомогою закінчення -ing. Особливість цієї форми в тому, що вона виступає в ролі іменника (відповідає на питання “Що?”). В українській мові немає аналога цієї форми. При перекладі виходить закінчення “-ня”:

swim (плавати) – swimming (плавання)
У цій статті ми постараємося максимально просто і зрозуміло пояснити його роль в реченні, в англійській мові й звести до мінімуму всю складну термінологію, через яку ця тема здається неймовірно складною і залишається незрозумілою.

Особливості утворення і перекладу герундія в англійській мові

Як утворюється герундій?

Для цього досить додати закінчення -ing до інфінітива. Правила утворення закінчення у герундія точно такі ж як і у випадку з формуванням часів групи Continuous: Present, Past, Future.

Таблиця: Як формується герундій

Утворення герундія
Закінчення
Що змінюється
Приклад
-е котра не вимовляється
to make → making

to take → taking
His task is making the bed.

 

Його завдання – застелити ліжко.
-е котра вимовляється
to agree → agreeing

to age→ ageing
I remember agreeing with them on that question.

 

Я пам’ятаю як погодився з ними у цьому питанні.
-ie
to lie → lying

to tie → tying
She loves lying and sunbathing all day long.

 

Вона полюбляє лежати й засмагати весь день.
-y
to play → playing

to try → trying
They hate playing tennis.

 

Він ненавидить грати в теніс.
-ic
traffic → trafficking

panic → panicking
I regret panicking in that situation.

 

Мені шкода, що я панікував у тій ситуації.
-x, -w
relax → relaxing

snow → snowing
Do you remember us relaxing at the spa resort?

 

Ти пам’ятаєш як ми відпочивали на курорті?
з подвоєнням
дієслово закінчується на одну приголосну літеру, перед якою є наголошений голосний звук

 

sit → sitting

drop → dropping
Try sitting on this chair!

 

Спробуй посидіти на цьому стільці!
без подвоєння
наголос стоїть не на попередньому голосному звуці

 

open → opening

remember → remembering

 

попередній голосний звук – довгий

 

cool → cooling

read → reading
Reading forms the lion’s share of your educational background.

 

Читання формує левову долю твоєї освіти.
 

Як бачите, правила досить універсальні. Один раз їх засвоївши, ви зможете з легкістю їх застосовувати в різних часах і конструкціях. Вивчення цих правил – ази, які викладаються вже з молодших рівнів. Тому будь-яка людина, яка вивчає англійську з нуля і дійшла до герундія, буде вміло ставити закінчення. Залишиться тільки освоїти деякі дрібниці щодо того, коли ці герундії використовувати. 🙂

Як перекладається герундій?

Що стосується перекладу, можливо ви помітили в таблиці, що іноді герундій перекладається як дієслово, а іноді як іменник. Це обумовлено особливостями нашої мови. У нас немає аналогічної форми дієслова, тому доводиться переводити так, щоб зберегти зміст.

Сама по собі форма герундія прирівнюється до іменника, а значить відповідає на питання “ЩО?” і показує дію як якийсь процес:

I like walking. – Мені подобається (що?) процес прогулювання/гуляння пішки. (Так зазвичай не говорять.)

При перекладі можна сказати: Мені подобається (що робити?) гуляти.
Чому можливий варіант перекладу герундій як дієслова? Тому що, як видно в прикладі, в нашій мові не всі слова можуть бути красиво перекладені у вигляді процесу. З цієї ж причини в складніших реченнях з’являються додаткові слова, яких не було в англійському реченні:

He regrets walking out on his wife. – Він шкодує, що пішов від своєї дружини.
Ключові моменти: форми, вживання і функції герундія в англійській мові

Попри те, що герундій це форма дієслова з -ing закінченням, він може виконувати різні функції й приймати кілька форм. З цим ми й будемо розбиратися.

Форми герундія в реченні

Герундій може бути невизначеним (Indefinite) або доконаним (Perfect). Вони у свою чергу можуть бути пасивними й активними.

Види герундій

При роботі з невизначеними герундіями важливо підкреслити, що подія буде відбуватися в тому ж часі, в якому буде стояти основне дієслово (присудок) в реченні.

Active: Sorry for calling you so late. – Вибач, що телефоную тобі так пізно. (Зараз прошу вибачення і зараз телефоную.)

Passive: You will have to enter the house without being noticed. – Тобі необхідно буде увійти в будинок і залишитися непоміченим. (В майбутньому потрібно буде увійти й в майбутньому залишитися непоміченим.)
У випадку з доконаною формою герундія ми говоримо про дію, що сталася раніше, ніж деяка інша дія, виражена основним дієсловом (присудком).

Active: He is proud of having got a First Class Master’s Degree. – Він пишається тим, що отримав диплом Магістра з відзнакою/червоний диплом Магістра. (Спочатку отримав, тепер пишається.)

Passive: She was glad about having been tald the truth. – Вона раділа з того, що їй сказали правду. (Спочатку сказали правду, пізніше вона раділа.)
Функції герундія в англійському реченні

Функцій у герундія кілька. Дана форма дієслова може виступати головним членом речення (підмет і присудок) або бути доповненням, яке дає більше інформації про те, що відбувається.

Підмет:

Using less plastic will help save our planet. – Використання меншої кількості пластику допоможе зберегти нашу планету.
Присудок:

Your task is sorting out these documents. – Твоя задача сортувати ці документи. / Твоя задача – це сортування цих документів.
Доповнення:

We look forward to meeting you again. – Ми з нетерпінням чекаємо зустрічі з вами ще раз. (Інформація про зустріч – це доповнення.)



Інфінітив !!!

Інфінітив – це безособова або неозначена форма дієслова, що відповідає на питання «що робити?», «що зробити?». Інфінітив називає тільки дію і не виражає категорії особи, числа або способу. Відмінною особливістю форми інфінітиву є частка to, однак в деяких випадках вона може не вживатися (так званий голий інфінітив). 

I would love to come but I’m busy now. – Я б хотів прийти, та я зараз зайнятий.
В реченнях заперечна частка not ставиться перед інфінітивом, до якого вона належить.

I will try not to be late. – Я постараюся не запізнитися.
I asked you not to scream. – Я попросив тебе не кричати.
Форми інфінітиву

Інфінітів в англійській мови може вживатися в чотирьох особливих формах, що відповідають чотирьом видам дієслів. Інфінітиви перехідних дієслів можуть мати форми активного та пасивного стану.

 

ACTIVE VOICE
PASSIVE VOICE
Indefinite (simple) Infinitive
простой инфинитив
to eat (кушать)
to + первая форма глагола
Continuous Infinitive
продолжительный инфинитив
to be eating
to be + глагол с окочанием -ing
Perfect Infinitive
совершенный инфинитив
to have been eating
to have been + глагол с окочанием -ing
Perfect Continuous Infinitive 
совершенно-продолж. инфинитив
to have been eating
to have been + глагол с окочанием -ing
Інфінітив в активному стані

Простий або неозначений інфінітив (Indefinite або Simple Infinitive) означає дію, що відбувається одночасно з іншою дією, що виражена дієсловом в особовій формі, або ж дію, виконання якої не пов'язане з певним часом. В цьому випадку час (граматичний час) дії визначається за дієсловом-присудком, що у реченні вживається в певній особовій формі.

I am glad to meet Peter. – Я радий зустрітися з Пітером.
I was glad to meet Peter. – Я був радий зустрітися з Пітером.
I will be glad to meet Peter. – Я буду радий зустрітися з Пітером.
Тривалий інфінітив (Continuous або Progressive Infinitive) вказую на тривалу дію, що відбувається одночасно з іншою дією, вираженою у реченні дієсловом-присудком в особовій формі.

The weather seems to be changing. – Здається, погода змінюється (буде зараз змінюватись).
The weather seemed to be changing. – Здавалось, що погода змінюється.
He will be glad to be swimming in a cool pool right now. – Він буде радий поплавати зараз в прохолодному басейні.
Доконаний інфінітив (Perfect Infinitive) вживається для вираження дії або стану, що були виконані перед іншою дією, вираженою дієсловом-присудком. 

It is very nice of Matt to have come to us. – Це чудово, що Метт прийшов до нас.
It was very nice of Matt to have come to us. – Це було чудово, що Метт прийшов до нас.
She will pretend to have lost all her money. – Вона зробить вигляд, що загубила всі свої гроші.
Доконаний інфінітив після дієслів to mean (мати намір), to hope (сподіватися), to intend (збиратися, хотіти), to expect (очікувати) у формі Past Simple вказує на те, що дія повинна була відбутися, однак цього не сталося.

We meant to have gone there. – Ми збиралися (хотіли) піти туди.
Ann hoped to have arrived in time. – Енн сподівалася, що приїде вчасно.
Chris intended to have married Jane. – Кріс збирався одружитися з Джейн.
I expected you to have finished your work already. – Я сподівалася, що ти вже закінчив свою роботу.
Доконано-тривалий інфінітив (Perfect Continuous Infinitive) вказує на дію, що розпочалась та тривала певний час до іншої дії, вираженої дієсловом в особовій формі (дієсловом-присудком), або ж ця дія продовжується. Ця форма інфінітиву підкреслює тривалість дії у часі.

Jack seems to have been living here since his childhood. – Здається, Джек живе тут з дитинства.
I was glad to have been working there for 10 years. – Я був радий пропрацювати там 10 років. 
Paul will be happy to have been working here for all his life. – Пол буде радий пропрацювати тут все своє життя.
Інфінітив в пасивному стані

Простий (неозначений) інфінітив пасивного стану (Passive Indefinite Infinitive) виражає дію, що виконується над кимось або чимось та відбувається одночасно з дією, вираженою дієсловом в особовій формі (дієсловом-присудком), або не залежить від певного часу взагалі. 

She ought to be told the truth. – Їй повинні сказати правду.
This letter needs to be written today. – Цей лист повинен бути написаний сьогодні.
I liked to be given a lot of presents when I was small. – Мені подобалось отримувати багато подарунків, коли я був маленьким.
Доконаний інфінітив пасивного стану (Passive Perfect Infinitive) вживається для означення дії в пасивному стані, що відбувалась або протікала до іншої дії або стану, виражених дієсловом-присудком.

This house seems to have been rebuilt already. – Здається, цей будинок вже перебудували.
I supposed the work to have been done by that time. – Я вважала, що робота була виконана до того часу.
This book must have been written by Dickens. – Ця книга, мабуть, написана Діккенсом. (голий інфінітив після модального дієслова)
В реченнях, що починаються з конструкції there is, деякі перехідні дієслова можуть бути використані як в пасивному стані, так і в активному, при цьому смисл речення не змінюється.

There is nothing to love. – Нема нічого, що можна любити (нічого любити).
There is nothing to be loved. – Нема нічого, що можна любити (нічого любити).
There is no time to lose. – Нема (зайвого) часу, який можна змарнувати.
There is no time to be lost. – Нема (зайвого) часу, який міг би бути змарнованим.
Функції інфінітиву

Інфінітив у реченні може виконувати різноманітні функції: бути підметом, додатком, частиною складного присудка, означенням тощо. 

Підмет (головний член речення)
To love and to be loved is the biggest happiness. – Кохати та бути коханим – найбільше щастя.
Додаток (другорядний член речення)
Chris asked me to help him with his homework. – Кріс попросив мене допомогти йому з домашнім завданням.
Частина складного присудка 
The work will have been finished by 4p.m. tomorrow. – Робота буде закінчена до 4х годин вечора завтра. 
Означення (прикмета, якість, властивість предмета)
I have my children to look after. – У мене є діти, про яких я повинен піклуватися.
Інфінітив часто використовується в реченнях в якості вставних фраз.

To put it mildly, Jack was tipsy. – М'яко кажучи, Джек був напідпитку.
To tell the truth, I don’t really like this city. – Чесно кажучи, я не дуже люблю це місто.
Well, to cut a long story short, the party was awful. – Одним словом, вечірка була жахливою.
Повна форма інфінітиву

Повна форма інфінітиву (to-infinitive) – це інфінітив, що вживається з часткою to. Повний інфінітив використовується для вираження цілі або наміру дії.

I go shopping to buy some food for my party. – Я йду по магазинам, щоб купити їжі для моєї вечірки.
I told my mom about my grades to be praised. – Я розповів матері про свої відмітки, щоб вона мене похвалила.
Інфінітив з to у поєднанні зі словом only (тільки) вказує на неочікуваний випадок, несподівану пригоду та передає відтінок роздратування.

I arrived here only to find out that the party is already over! – Я приїхав сюди тільки ради того, щоб взнати, що вечірка вже скінчилась!
Інфінітив з to завжди використовується після наступних смислових дієслів.

to agree – погоджуватися
to aim – мати наміром, намагатися, цілитися
to appear – виявлятися, виявитися
to arrange – домовлятися, урегулювати
to ask – просити
to attempt – намагатися
to be able – бути в змозі, могти
to beg – просити, благати
to begin – починати
to care – хотіти, мати бажання
to choose – вибирати
to claim – заявляти, стверджувати
to dare – наважуватися, сміти, мати сміливість
to decide – вирішити, прийняти рішення
to demand – вимагати, просити
to deserve – заслуговувати
to dread – боятися, жахатися
to expect – очікувати
to fail – зазнавати невдачі, провалюватися, не зробити
to get – отримати дозвіл, мати потребу
to happen – виявитися, статися
to hesitate – вагатися, не наважуватися
to hope – сподіватися
to hurry – поспішати
to intend – мати намір, збиратися
to learn – вчитися
to manage – впоратися, зуміти
to need – потребувати, мати потребу
to neglect – забувати, не зробити, нехтувати
to plan – планувати
to prepare – приготуватися
to pretend – робити вигляд, прикидатися
to proceed – перейти до, продовжувати
to promise – обіцяти
to refuse – відмовлятися
to seem – здаватися, мати вигляд
to strive – намагатися, докладати зусилля
to swear – клястися
to tend – мати тенденцію, схилятись, прагнути
to threaten – погрожувати, залякувати
to vow – давати обітницю, клястися
to wait – чекати
to want – хотіти
to wish – хотіти, бажати
My children refuse to drink milk. – Мої діти відмовляються пити молоко.
Kate wanted to enter her flat but she forgot her keys. – Кейт хотіла увійти до своєї кімнати, однак забула ключі.
I agree to come with you if you promise to take me back home after. – Я згодна піти з тобою, якщо ти обіцяєш після відвезти мене додому.

Випишіть найважливіше у зошит для правил .

Перегляньте відео

https://m.youtube.com/watch?v=0TkknzpDepA


Інфінітив
https://m.youtube.com/watch?v=UlukkQPRBj0

